
Oświadczenie złożone 

przez senatora Macieja Klimę 

na 47. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 stycznia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska 

Szanowny Panie Premierze! 

Od 1 stycznia bieżącego roku polskie okręty, które zakończyły przygotowania do pełnienia dyżuru w ra-

mach Sił Odpowiedzi NATO, będą wysyłane w rejony konfliktu. Część polskiego potencjału militarnego 

marynarki wojennej zostanie oddana pod dowództwo sojuszu. Sojusz będzie podejmował decyzje dotyczące 

tego, w jakich miejscach polskie jednostki będą uczestniczyć w działaniach wojennych. Jednak nie wszyscy 

członkowie sojuszu w takim samym stopniu angażują się w działania NATO. Jak poinformowało brytyjskie 

ministerstwo obrony, marynarka wojenna Wielkiej Brytanii, Royal Navy, od 2009 r. nie oddelegowała żad-

nego niszczyciela ani fregaty do działań NATO na północnym i wschodnim Atlantyku. Od 2010 r. brytyjskie 

jednostki nie uczestniczyły w zgrupowaniach NATO na Morzu Śródziemnym. 

W związku z tym zwracam się z uprzejmą prośbą do Pana Premiera o odpowiedź na następujące pytania. 

Jakie jednostki i ile jednostek marynarki wojennej Rzeczypospolitej Polskiej oddelegowano do działań 

morskich na akwenach Bałtyku lub ewentualnie innych akwenach morskich w latach 2009–2013? 

Jeżeli takie działania zostały podjęte, to jakie koszty wiązały się z działaniami polskiej marynarki wojen-

nej w NATO w latach 2009–2013? 

Łączę wyrazy szacunku 
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